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Sag nr.  12  Orientering om likviditet 2010 
 
Journal nr.:  000321-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 46, stk. 2. 

 

Sagsfremstilling: Økonomiafdelingen fremsender oversigt over likviditet til og med 
januar måned 2010. 
  
Opgørelsen indeholder dels den løbende likviditet fra 2008 og frem, 
dels udviklingen i den gennemsnitlige likviditet, opgjort efter 
kassekreditreglen, i 2010. 
  
Opgørelsen af den løbende likviditet udviser for januar måned en 
beholdning på 175,0 mio. kr., mens gennemsnittet efter 
kassekreditreglen (dvs. fra februar måned 2009 til og med januar 
måned 2010) var 180,3 mio. kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomiafdelingen har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Økonomichefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Opgørelsen tages til efterretning. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: Likviditetskurve til og med januar 2010 
 

 
 
 
 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8666,1030).pdf
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Sag nr.  13  Yderligere lånemuligheder i 2010 
 
Journal nr.:  029302-2009 
 
Lovgrundlag: Dagsordenen følger af Finanslovsaftalen for 2010  

 

Sagsfremstilling: I finanslovsaftalen for 2010 blev der afsat to lånepuljer i 2010 til 
fordeling mellem kommunerne efter ansøgning. En lånepulje på 2 mia. 
kr. er målrettet anlægsinvesteringer på kvalitetsfondsområderne, d.v.s. 
folkeskoler, idrætsfaciliteter, dagtilbud og ældreområdet. En lånepulje 
på 1 mia. kr. er målrettet investeringer i øvrige områder, herunder 
veje. 
  
Frederikssund Kommune har d. 11. december 2009 ansøgt Indenrigs- 
og Socialministeriet om mulighed for at lånefinansiere 
anlægsinvesteringer under kvalitetsfondsområderne for 16,8 mio. kr. 
samt anlægsinvesteringer under øvrige områder for 0,72 mio. kr. fra 
de to lånepuljer. Indenrigs- og Socialministeriet har d. 21. januar 2010 
meddelt Frederikssund Kommune låneadgang som ansøgt. 
  
De tilgodesete ansøgte anlægsprojekter er: 

• Vedligeholdelsesmæssig opdatering i forbindelse med ny 
skolestruktur for Frederikssund (10 mio. kr.).  

• Etablering af kunstgræsareal på Kalvøen i Frederikssund, 
svarende til 1,5 fodboldbane (6,8 mio. kr.).  

• Sammenbygning af Parkvej 4 og 6 i Jægerspris til etablering af 
socialpsykiatrisk tilbud (0,72 mio. kr.).  

  
Låneadgangen er tildelt under forudsætning af at 
anlægsinvesteringerne gennemføres i 2010. Såfremt et anlægsprojekt 
grundet uforudsete forsinkelser kommer til at strække sig ind i 2011, 
har kommunen mulighed for at ansøge om adgang til at 
overføre låneadgang til 2011, med en redegørelse for de konkrete 
uforudsete forhold der har givet anledning til forsinkelsen. 
  
Låneoptagelse på 17,52 mio. kr. afdrages og forrentes over 20 år, 
svarende til en forøgelse af kommunens ydelser på lån med 1,35 mio. 
kr. om året.  
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Administrationen indstiller, at: 

1. lånoptagelse på yderligere 17,52 mio. kr.  godkendes samtidig 
med at de afledte låneydelser indarbejdes i kommunens budget.  

2. der afsættes rådighedsbeløb for yderligere 10 mio. kr. 
til anlægsprojektet omkring ny skolestruktur i Frederikssund i 
2010. Rådighedsbeløbet afsættes til vedligeholdelsesmæssig 
opdatering i forbindelse med ombygninger på Falkenborgskolen 
og Marienlystskolen. Rådighedsbeløbet udgør pt. samlet 56,5 mio. 
kr. fordelt med 1 mio. kr. i 2009, 32,4 mio. kr. i 2010 og 23,1 mio. 
kr. i 2011.      

3. rådighedbeløbet på 6,8 mio. kr. der er afsat i 2011 til 
kunstgræsbane på Kalvøen i Frederikssund omplaceres til 2010 
og at der samtidig meddeles anlægsbevilling på 6,8 mio. kr. til 
gennemførelse af projektet.   

4. der afsættes rådighedsbeløb for 0,72 mio. kr. i 2010 til 
sammenbygning af Parkvej 4 og 6 i Jægerspris til etablering af 
socialpsykiatrisk tilbud.        

 

Bevilling: Der søges om at: 
1. lånoptagelse på yderligere 17,52 mio. kr. godkendes samtidig med 

at de afledte låneydelser indarbejdes i kommunens budget. 
2. der afsættes rådighedsbeløb for yderligere 10 mio. kr. i 2010 

til anlægsprojekt nr. 301091 Skolestruktur Frederikssund til 
vedligeholdelsesmæssig opdatering i forbindelse med 
ombygninger på Falkenborgskolen og Marienlystskolen.   

3. rådighedbeløbet på 6,8 mio. kr. der er afsat i 2011 på 
anlægsprojekt nr. 318003 1.5 kunststofbane i 
Frederikssund til kunststofbane på Kalvøen i Frederikssund 
omplaceres til 2010 og at der samtidig meddeles anlægsbevilling 
på 6,8 mio. kr. til gennemførelse af projektet. 

4. der afsættes rådighedsbeløb for 0,72 mio. kr. i 2010 til 
sammenbygning af Parkvej 4 og 6 i Jægerspris til etablering af 
socialpsykiatrisk tilbud. 

  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 6 af 43 

 
Indstilling: Chefen for Budget og Analyse indstiller til Økonomiudvalget at 

anbefale Byrådet, at:  

1. godkende lånoptagelse på yderligere 17,52 mio. kr. samtidig 
med at de afledte låneydelser indarbejdes i kommunens 
budget (ca. 1,35 mio. kr. om året). 

2. afsætte rådighedsbeløb for yderligere 10 mio. kr. i 2010 
til anlægsprojekt nr. 301091 Skolestruktur Frederikssund til 
vedligeholdelsesmæssig opdatering i forbindelse med 
ombygninger på Falkenborgskolen og Marienlystskolen.   

3. omplacere rådighedbeløbet på 6,8 mio. kr. afsat på 
anlægsprojekt nr. 318003 1.5 kunststofbane i 
Frederikssund fra 2011 til 2010 og at der samtidig meddeles 
anlægsbevilling på 6,8 mio. kr. til gennemførelse af projektet. 

4. der afsættes rådighedsbeløb for 0,72 mio. kr. i 2010 til 
sammenbygning af Parkvej 4 og 6 i Jægerspris til etablering af 
socialpsykiatrisk tilbud. 

  
  
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Pia Adelsteen (O) og Morten Skovgaard (C) fremsatte 
ændringsforslag: 
Beslutningen om yderligere lånoptagelse udsættes, så der bliver 
mulighed for at drøfte indstillingens punkt 2 yderligere mellem 
økonomiudvalgets parter. 
 
For stemte: Pia Adelsteen (O) og Morten Skovgaard (C). 
Imod stemte: Kim Rockhill (A), Poul Henrik Hedeboe (F) og Tina Tving 
Stauning (A).  
 
Ændringsforslaget forkastet. 
 
Indstillingen herefter enstemmigt anbefalet. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 7 af 43 

 
Sag nr.  14  Tidsplan for budget 2011 
 
Journal nr.:  029018-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Budget og Analyse har udarbejdet et forslag til tidsplan for 
udarbejdelse af budget 2011 samt overslagsårene 2012-2014. 
Forslaget indeholder følgende væsentlige tidsfrister: 
  
18. maj: Hovedudvalget mødes med Økonomiudvalget med henblik på 
drøftelse af den del af budgetforhandlingen, der vedrører budgettets 
konsekvens for arbejds- og personaleforhold i kommunen samt for 
gensidig orientering om relevante emner.  
  
19. maj: Budgetseminar for Byrådet med gennemgang af 
administrativt budgetforslag, økonomisk status på regnskab 2009 
samt korrigeret overslagsår 2011. 
  
31. maj - 16. juni: Fagudvalgene behandler forslag til budget 2011 
indenfor de rammer, som er udstukket af Byrådet. 
  
26.-27. august: Budgetseminar for Byrådet. 
  
9. september: Økonomiudvalget udarbejder budgetforslag til Byrådets 
1. behandling. 
  
10. - 29. september kl. 12.00: Økonomiudvalgets budgetforslag 
udsendes i høring. 
  
15. september: Byrådet 1. behandler budgetforslaget. 
  
22. september: Hovedudvalget mødes med Økonomiudvalget med 
henblik på drøftelse af den del af budgetforhandlingen, der vedrører 
budgettets konsekvens for arbejds- og personaleforhold i kommunen 
samt for gensidig orientering om relevante emner. 
  
4. oktober kl. 12: Frist for politiske ændringsforslag. 
  
6. oktober: Økonomiudvalget behandler ændringsforslag. 
  
13. oktober: Byrådets 2. behandling og vedtagelse af budget 2011. 
  
  
 

Bevilling:  Ingen 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Chefen for Budget og Analyse indstiller til Økonomiudvalget, at 

1. tidsplanen indstilles til Byrådets godkendelse.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales idet det præciseres, at Økonomiudvalgets møder med 
Hovedudvalget omhandler: 
Drøftelse af budget 2011 samt gensidig orientering. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 
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Sag nr.  15  Frigivelse af anlægsbeløb - Støttepulje til initiativer i landsbyer og 

lokalområder 
 
Journal nr.:  001364-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Ved budgetvedtagelsen for 2010 blev der afsat 0,5 mio. kr. i 
henholdsvis 2010 og i 2011 til "Støttepulje til initiativer i landsbyer og 
lokalområder". 
  
Der søges om meddelelse af anlægsbevilling på 0,5 mio. kr. i 2010, 
finansieret af det afsatte rådighedsbeløb. 
  
Økonomiudvalget godkendte på møde den 20. januar 2010 følgende 
procedure og kriterier for tilskud fra støttepuljen: 

1. Der er ingen formelle ansøgningsfrister. Ansøgninger kan 
indsendes løbende til Byrådssekretariatet.  

2. Der nedsættes en indstillingsgruppe bestående af tre fagchefer 
(Per B. Søndergaard, Jette Søe og Dorte Søndergaard), der vil 
vurdere ansøgningerne og foretage indstilling til 
Økonomiudvalget.  

3. Der ydes ikke støtte til egentlige driftsudgifter.  
4. Der kan f.eks. ydes støtte til mindre anlæg og aktiviteter i et 

lokalområde.  
5. Projekter der har et socialt samlende sigte i et lokalområde vil 

blive prioriteret.  
6. Projekter der i indhold og udformning tager miljømæssige 

hensyn vil blive prioriteret.  
7. Projekter, hvor der lokalt ydes medfinansiering vil blive 

prioriteret.  
8. Økonomiudvalget vil prioritere, at der sker en vis geografisk 

spredning af de støttede projekter. 

  

Bevilling: Der søges om meddelelse af anlægsbevilling på 0,5 mio. kr. 
finansieret af det afsatte rådighedsbeløb på 0,5 mio. kr.i 2010 på 
anlægsprojekt nr. 364015 Land område / landsby initiativer. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Sekretariatschefen indstiller til Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. der meddeles anlægsbevilling på 0,5 mio. kr. finansieret af det 
afsatte rådighedsbeløb på 0,5 mio. kr. i 2010 på anlægsprojekt 
nr. 364015 Land område / landsby initiativer. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 
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Sag nr.  16  Belægningsarbejder 2010 , Frigivelse af anlægsmidler 
 
Journal nr.:  027776-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om offentlige veje.  

 

Sagsfremstilling: Der er i Budget 2010 afsat et rådighedsbeløb på kr. 7.000.000 kr. til 
anlægsinvesteringer i vejbelægninger i 2010. Beløbet omfatter udgifter 
til entreprenører og materialer. 
Beløbet søges frigivet nu, så belægningsarbejderne kan projekteres 
og igangsættes primo 2010.   
 

Ovennævnte rådighedsbeløb skal ses i sammenhæng med det på 
driften afsatte beløb til slidlagsarbejder, 5.169.000 kr., som primært 
indeholder de kontraktsmæssige  forpligtelser i Skibby. 

Ialt er budgettet til slidlagsarbejder herefter 12.169.000 kr. 

Erhverv og Teknik, Vej, Trafik og Affald foreslår, at det afsatte 
rådighedsbeløb disponeres som følger: 
 
  Beløb 
  
Ny belægning på kørebaner  2.650.000,00
Reparation af kørebanebelægninger  500.000,00
Ny asfaltbelægning på cykelstier  500.000,00
Omlægning af fortove, opspring  1.500.000,00
  
Adgangsveje på skoler  1.500.000,00
  
Uforudselige udgifter  350.000,00
  
I alt  7.000.000,00

   

Asfaltarbejder på kørebaner i 2010 forventes at omfatte hele 
strækninger og del-strækninger. De foreslåede strækninger er valgt på 
baggrund af en kortlægning af kommunens veje foretaget af 
Vejdirektoratet i 2009. Se vedlagte oversigt over forslag til 
Slidlagsarbejder 2010. 

Asfaltarbejderne vil blive koordineret med planlagte ledningsarbejder. 
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Vej, Trafik og Affald vil løbende detailprojektere projekterne og 
afstemme økonomien i udførelsesperioden.  

I detailplanlægningen af arbejdet vil det endelige valg af 
belægningstype ske efter en vurdering af trafikbelastningen og 
strækningens beliggenhed. Udfra princippet om, at der vil blive valgt 
belægning med støjdæmpende egenskaber på de strækninger som 
vurderes at være støjfølsomme, ligesom der vil blive valgt en stærk 
belægning til trafikbelastede strækninger og en billigere og mindre 
stærk belægning til strækninger med begrænset trafik.                  

Vedlagte liste er ikke endelig på nuværende tidspunkt, men en 
oversigt over forslag til næste års slidlagsarbejde på kørebaner 
samt reparation af fortov/kantsten og cykelstier. 
  
Denne liste støtter sig op af Vejdirektoratets anbefalinger, 
forvaltningens egne visuelle observationer samt indmeldinger fra 
borgere. Listen er afstemt med Vej og Park og med rådgiver. 
 
Fortovs- og kantstensarbejder vil blive udbudt i foråret 2010. 
 
Der vil i 2010 også blive foretaget mindre ad hoc reparationer på 
øvrige veje ved medvirken af Vej og Park (Driftsafdelingen). 
  
Reparation af belægninger på arealerne ved de kommunale bygninger 
vurderes udfra samme skabelon som de øvrige slidlagsarbejder. 
  
Skolernes adgangsveje er opdelt i kategorier, hvor kritisk har højeste 
prioritet ud fra et sikkerhedsmæssigt behov og en generel tilstand –  
se vedlagte oversigt. 
 

Bevilling: Det indstilles, at der meddeles anlægsbevilling på 7.000.000 kr. til 
udførelse af belægningsarbejder i 2010, finansieret af rådighedsbeløb 
på 7.000.000 kr. afsat på anlægsprojekt nr. 212020 Pulje til 
slidlagsarbejder på investeringsoversigten for 2010. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Teknik- 

og Miljøudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd: 

1. at der meddeles anlægsbevilling på 7.000.000 kr. til udførelse 
af belægningsarbejder i 2010, finansieret af rådighedsbeløb 
på 7.000.000 kr. afsat på anlægsprojekt nr. 212020 Pulje til 
slidlagsarbejder på investeringsoversigten for 2010. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik- og Miljøudvalget, Tirsdag den 01. december 
2009 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

 
 
Bilag: Forslag til renovering og slidelagsarbejde  
 Liste over kommunale ejendommes asfaltbelægninger 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8046,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8045,1030).pdf
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Sag nr.  17  Danske Funktionærers Boligselskab, afdeling Kongensgade. 

Budgettvist 
 
Journal nr.:  019426-2009 
 
Lovgrundlag: Almenboliglovens § 42 

 

Sagsfremstilling: Domea har på vegne af organisationsbestyrelsen i Danske 
Funktionærers Boligselskab anmodet Frederikssund Kommune som 
tilsynsmyndighed om at afgøre en tvist mellem 
organisationsbestyrelsen og afdelingsmødet om afdeling 
Kongensgades budget for 2009/10. 
 
Kommunen er efter almenboliglovens § 42 forpligtet til at træffe den 
endelige afgørelse i budgettvistigheder mellem en boligorganisations 
bestyrelse og afdelingsbestyrelsen eller afdelingsmødet. 
 
Afdeling Kongensgade består af 16 ungdomsboliger.  
 
Idet der i afdelingen ikke var/er valgt en afdelingsbestyrelse, 
fremlagde Domea på organisationsbestyrelsens vegne et 
budgetforslag for 2009/10 for afdelingen på et afdelingsmøde.  
 
Budgetforslaget balancerer med indtægter og udgifter på 597.000 kr. 
og indebærer en huslejeforhøjelse på 13,53 %, svarende til i alt 
59.000 kr. Dette svarer til en månedlig stigning på 307 kr. pr. bolig.  
  
Stigningen skyldes primært forøgelser af: 

• Nettokapitaludgifter (6.000 kr.) 
• Ejendomsskatter, renovation og forsikringer (9.000 kr.) 
• Administrationsbidrag (17.000 kr.) 
• Udgifter til almindelig vedligeholdelse (20.000 kr.) 

 
Beboerne besluttede på afdelingsmødet at forkaste budgettet, idet et 
flertal af de fremmødte ikke ønskede den angivne huslejestigning. Der 
blev ikke fremsat ændringsforslag til budgettet. 
 
Det er boligorganisationens og Domeas opfattelse, at forslaget til 
budget er rimeligt og retvisende henset til afdelingens nuværende 
økonomiske og driftsmæssige status. Organisationsbestyrelsen 
besluttede derfor efterfølgende at godkende driftsbudgettet. 
 
Domea har i sagen oplyst, at budgettet ikke indeholder nye tiltag. 
Stigningen er bl.a. begrundet i stigninger i de faste udgifter til 
prioritetsydelser, renovation, ejendomsskatter m.v. og almindelige 
overenskomstmæssige lønudgifter. Forhøjelsen af 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 15 af 43 

administrationsbidraget skyldes, at der pr. 1. oktober 2009 er indgået 
en ny forretningsføreraftale mellem Domea og boligorganisationen. 
Den nye aftale ændrer fordelingen mellem hovedorganisationen og 
afdelingerne, således at alle afdelinger skal betale det kostægte 
administrationsbidrag. Tidligere har hovedorganisationen betalt en del 
af bidraget. Der er således ikke tale om en stigning i bidraget, men en 
ændret fordeling mellem hovedorganisation og afdelingerne. Det 
oplyses yderligere, at beslutningen om den nye aftale har været 
drøftet og er taget via de demokratiske kanaler.  
 
Beboerne er efterfølgende blevet hørt i sagen og er ikke fremkommet 
med bemærkninger. 
 
Administrationen har fået foretaget en gennemgang af budgettet og 
konkluderer på baggrund heraf, at budgettet i sin nuværende form bør 
godkendes af kommunen.  
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Sekretariatschefen anbefaler, at Økonomiudvalget godkender:   
 

1. det af organisationsbestyrelsen forelagte budget, som 
indebærer en huslejestigning på 13,53 %. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Godkendt. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 
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Sag nr.  18  Kommuneplan 2009-2021 Endelig vedtagelse 
 
Journal nr.:  021001-2009 
 
Lovgrundlag: Planloven. 

 

Sagsfremstilling: Sagsfremstilling 21/12-2009: 
 
Forslag til Kommuneplan 2009-2021 blev vedtaget i Byrådet den 16. 
september 2009 og sendt i høring den 22. september til 17. november 
2009. Høringsperioden har givet anledning til 37 høringssvar, 
herunder har Miljøcenter Roskilde tilkendegivet, at der på nogle få 
punkter kunne blive tale om en statslig indsigelse. Det er en 
nødvendig betingelse for planens endelige vedtagelse, at der ikke 
foreligger indsigelser fra berørte myndigheder.  
 
Byrådet kan ved den endelige vedtagelse af kommuneplanen foretage 
ændringer i forhold til planforslaget. Såfremt der foretages ændringer, 
som berører borgere eller myndigheder væsentligt, skal der ske høring 
af disse inden endelig vedtagelse. 
 
Der er efter høringsperiodens afslutning gennemført drøftelser med 
Miljøcenter Roskilde, som har ført til tilkendegivelse om, at der under 
forudsætning af nærmere beskrevne  ændringer ikke fremsættes 
indsigelse. Miljøcenter Roskilde har med samme 
forudsætning tilkendegivet at de bestemmelser i Regionplan 2005, 
som kommunen har ansøgt om at få ophævet som landsplandirektiv 
(samtlige bestemmelser excl. bestemmelserne i Regionplanens afsnit 
5 om vand), vil blive ophævet, når Frederikssund Kommune 
vedtager Kommuneplan 2009-2021 endeligt. 
 
Der vedlægges som bilag samtlige modtagne høringssvar inklusive 
høringssvar fra Miljøcenter Roskilde og Vejdirektoratet. 
 
Den efterfølgende korrespondance med Miljøcenter Roskilde og 
Vejdirektoratet vedrørende mulige indsigelser og øvrige 
bemærkninger er vedlagt som selvstændige bilag.  
 
Der vedlægges også et bilag som kommenterer høringssvarene fra 
andre interessenter end Miljøcenter Roskilde og Vejdirektoratet.  
 
Der vedlægges desuden som bilag referat af borgermøde den 20. 
oktober 2009 og referat af foreningsmøde den 3. november 2009.  
 
Der vedlægges endelig et bilag, som beskriver hvordan udkastet til 
endelig Kommuneplan 2009-2021 foreslås færdiggjort. 
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Det har desværre ikke været tidsmæssigt muligt, at fremstille et 
færdigt udkast til Kommuneplan 2009-2021, således at Kommuneplan 
2009-2021 kunne vedtages endeligt af det nuværende Byråd. I stedet 
er udarbejdet et bilag som beskriver, hvordan udkastet til endelig 
Kommuneplan 2009-2021 anbefales færdiggjort. Det foreslås, at det 
nuværende Byråd beslutter hvordan udkastet til endelig 
Kommuneplan 2009-2021 færdiggøres. Herefter færdiggør 
administrationen udkastet til endelig Kommuneplan og 
det forelægges det kommende Byråd til endelig beslutning i den form, 
som det nuværende byråd har besluttet. 
  
Supplerende sagsfremstilling til mødet 3. februar 2010: 
Der foreligger nu en endelig Kommuneplan 2009-2021 udarbejdet 
efter det tidligere Byråds beslutninger. Planen forelægges til endelig 
vedtagelse. Det bemærkes, at der er foretaget en præcisering af 
kortbilag for rammeområde C.1.3/ bebyggelsesprincipper for Lille 
Blødevejkvarteret, således at bilaget er i fuld overensstemmelse med 
lokalplanforslag nr. 015 for samme område. Lokalplan nr. 015 
fremlægges til endelig vedtagelse senere på nærværende møde. Det 
tilrettede bilag vedlægges. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Indstilling 21/12-2009: 
Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og 
Udviklingsudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. udkastet til endelig Kommuneplan 2009-2021 færdiggøres som 
angivet i bilaget "Oversigt over ændringer fra Forslag til 
kommuneplan 2009-2021 til udkast til endelig  kommuneplan 
2009-2021" og forelægges det kommende byråd til endelig 
vedtagelse. 

Ny indstilling 3. februar 2010: 
Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og 
Udviklingsudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. Kommuneplan 2009-2021 vedtages endeligt med den 
ovennævnte præcisering af kortbilag for rammeområde C.1.3/ 
bebyggelsesprincipper for Lille Blødevejkvarteret. 
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Mandag den 21. 
december 2009 
Anbefalet med 3 supplerende ændringer jf. bilaget "Plan- og 
Udviklingsudvalgets forslag til supplerende ændringer til 
Kommuneplanen vedtaget den 21. december 2009". 
 
Jesper Thorup og Tina Tving Stauning var fraværende. 

Beslutning i Økonomiudvalget, Mandag den 21. december 2009 
Økonomiudvalget anbefaler Plan- og Udviklingsudvalgets indstilling.  
 
Kim Rockhill (A) og Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende.  

Beslutning i Byrådet, Mandag den 21. december 2009 
Byrådet godkender anbefaling fra Plan- og Udviklingsudvalg og 
Økonomiudvalg.  
 
Hans Henning Bjørnsen (V), Jesper Thorup (V), Bente Nielsen (V), 
Ole Søbæk (C), Guri Bjerregaard (A), Mogens Andersen (A), Tina 
Tving Stauning (A) og Kim Rockhill (A) var fraværende.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) ønskede ført til protokol, at hun i forhold til 
planens side 61 pkt. 2.1.8 mente at bygningerne gerne må afspejle 
den tid, som de bygges i.  

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 03. februar 
2010 
Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 
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Bilag: Oversigt over ændringer fra Forslag til kommuneplan 2009-2021 til 

udkast til endelig vedtagelse af kommuneplan 2009-2021 
Miljøcenter Roskilde: betingelser for ikke at fremsætte indsigelse samt 
ophævelse af RP05 
Frederikssund Kommunes svar på høringsnotat fra Miljøcenter 
Roskilde (blå tekst) 
Frederikssund Kommunes svar på høringssvar fra Vejdirektoratet 
Kommentarer til udvalgte forslag fra høringsperioden og 
administrationens forslag til ændringer fra kommuneplanforslag til 
endelig Kommuneplan 2009-2021 
Borgermøde 20 oktober 2009 
Foreningsmøde 3-11-09 referat 
Modtagne høringssvar 
bilag - byggefelter og etageareal 2010 
2010_01_26_Kommuneplan 2009-2021 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8609,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8609,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8610,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8610,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8611,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8611,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8612,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8613,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8613,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8613,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8614,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8615,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8616,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8617,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8618,1030).pdf
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Sag nr.  19  Endelig vedtagelse af lokalplan 032 for Jægerspris Kraftvarme 
 
Journal nr.:  015861-2009 
 
Lovgrundlag: Planloven. 

 

Sagsfremstilling: På Byrådets møde den 28. oktober 2009 blev det vedtaget at 
fremlægge forslag til lokalplan nr. 032 for Jægerspris Kraftvarme i 
offentlig høring. 
 
Lokalplanen har været fremlagt i offentlig høring i perioden fra den 10. 
november 2009 til den 5. januar 2010. Der er i perioden indkommet 3 
høringssvar.  

1. Jægerspris Kraftvarme ved Rambøll 
2. Lene Madsen, Bakkegårdsvej 8, 3630 Jægerspris. 
3. Foreningen for Bygnings- og Landskabskultur i Frederikssund. 

Behandling af høringssvarene fremgår af hvidbogen i bilag 2 og kopi 
af brevene er vedlagt som bilag 3. 
 
Høringssvarene omhandler i korte træk følgende: 

• En øget mulighed for terrænregulering fra +/- 0,5 m til +/- 
0,8m.  

• Afskærmende beplantning. 
• Kommentar til projektet i forhold til funktion samt 

landskabelig bearbejdning.  
 
Lokalplanen er som følge af høringssvarene blevet ændret lidt i 
forhold til terrænregulering og afskærmende beplantning. Det vil sige, 
at lokalplanen nu giver tilladelse til en terrænregulering på op til +/- 0,8 
m. Samtidig er der indarbejdet et krav om at beplantningsbæltet mod 
Hasselhøjvej skal bestå af min. 4 plantetyper, og at vild-æble skal 
indgå som én af plantetyperne.  
 
Lokalplanforslaget vedlægges som bilag 1.  
  
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Plan- og 

Udviklingsudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. lokalplan nr. 032 vedtages endeligt.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 03. februar 
2010 
Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: Bilag 1: Forslag til lokalplan nr. 015 
Bilag 2: Indsigelsersskema lokalplan og kommuneplantillæg 
Bilag 3 Indsigelser 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8619,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8620,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8621,1030).pdf
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Sag nr.  20  Varmeforsyning - Projektforslag - Jægerspris Kraftvarme - 

Solvarmeanlæg. Endelig godkendelse af projektet. 
 
Journal nr.:  027253-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om varmeforsyning (LBK nr. 347 af 17. maj 2005 og 

bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektive 
varmeforsyningsanlæg (Bk nr. 1295 af 13. december 2005). 
 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 16. december 2009 at godkende et projektforslag 
for solvarmeanlæg for Jægerspris Kraftvarme og at dette efter 
"bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektiv 
varmeforsyning, §23", skulle sendes i høring i 4 uger  før endelig 
godkendelse. Byrådet vedtog desuden, at sagen skulle forelægges på 
ny efter høringen. 
  
Projektforslaget har nu været i høring fra den 18. december 2009 og 
frem til den 17. januar 2010. 
  
By og Land har i høringsperioden modtaget et høringssvar fra HMN 
Naturgas I/S, der oplyser at de ikke har indsigelser mod 
projektet. Høringsperioden har således ikke foranlediget ændringer i 
varmeforsyningsprojektet for Jægerspris Kraftvarme.  
  
Varmeforsyningsprojektet er vedlagt som bilag 1. Behandling af 
høringssvaret fremgår af hvidbogen i bilag 2 og kopi af brevet er 
vedlagt som bilag 3.  
  
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet at:  

1. Projektforslaget godkendes endeligt. 
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 01. 
februar 2010 
Godkendt. 
Administrationen undersøger om den skal videresendes til Byrådet. 
 

Beslutninger: Administrationen oplyser, at endelig beslutning skal foretages af 
Byrådet.  
 
Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: Lokalplan nr. 032 for Jægerspris Kraftvarme 
hvidbog 
Samlet.dokument med indsigelser 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8622,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8623,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8624,1030).pdf
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Sag nr.  21  Anmodning fra Jægerspris Kraftvarme om garanti ved etablering af 

solvarmeanlæg 
 
Journal nr.:  009394-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse §41. 

Bekendtgørelse om kommunernes låntagning og meddelelse af 
garantier m.v. 
 

Sagsfremstilling: Jægerspris Kraftvarme A.m.b.A. har den 8. oktober 2009 anmodet om 
en kommunal garanti for lån i KommuneKredit på 18,3 mio. kr. til 
finansiering af et solvarmeanlæg i Jægerspris. 
  
Lånet skal dække anlægsudgifter ved etablering af et 10.000 kvm. 
stort solvarmeanlæg. Udgifterne omfatter: 

1. Køb af jord, niveauregulering af areal og solvarmepaneler inkl. 
opstilling.  

2. Forsyningsledning mellem kraftvarmeværket og 
solvarmeanlægget.  

3. Installationer på kraftvarmeværket, hvor kedlen ombygges og 
der opstilles vameveksler til solvarmeanlægget, pumper og 
ekspansionssystem m.v.  

Ifølge det fremsendte projektforslag har anlægget en simpel 
tilbagebetalingstid på 7,6 år, og det forventes, at den forbedrede 
driftsøkonomi, som anlægget forventes at medføre, vil føre til 
reduktioner af varmeprisen. 
  
Økonomiafdelingen har den 22. oktober 2009 svaret Jægerspris 
Kraftvarme, at der ikke kan tages stilling til en garantianmodning før 
der foreligger et godkendt varmeforsyningsprojekt og lokalplan for 
området. Begge dele dele forventes godkendt forud for behandlingen 
af denne garantianmodning. 
  
Jægerspris Kraftvarme har den 18. januar 2010 fremsendt anmodning 
om, at garantistillelsen øges med 1 mio. kr. til 19,3 mio. kr. Årsagen 
hertil er udforudsete udgifter til arkæologiske undersøgelser af Museet 
Færgegården på i alt 964.260 kr. ex. moms. Det oplyses, at udgifterne 
er godkendt af Kulturarvstyrelsen. 
  
Udgiften til projektet er omfattet af lånebekendtgørelsens 
bestemmelser om automatisk låneadgang. Det betyder, at kommunen 
kan meddele den ansøgte garanti uden at det medfører reduktion af 
kommunens låneramme eller krav om deponering.  
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomiafdelingen bemærker, at sagen ikke har umiddelbare 
økonomiske konsekvenser, men at der naturligvis er en vis risiko 
forbundet med at yde garantier. 
 

Indstilling: Økonomichefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Der tages stilling til, om man ønsker at anbefale Byrådet at 
meddele den ansøgte garanti på 19,3 mio. kr. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 
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Sag nr.  22  Arealerhvervelse for Jægerspris Kraftvarme 
 
Journal nr.:  015861-2009 
 
Lovgrundlag: Varmeforsyningsloven § 16-19. 

 

Sagsfremstilling: Byrådet forventes på mødet den 24. februar 2010 at 2. behandle 
lokalplan 032 for etablering af solvarmeanlæg til Jægerspris 
Kraftvarme, ligesom der på samme møde forventes behandling af 
projektforslaget (jævnfør Varmeforsyningsloven). 
  
Jægerspris Kraftvarme har over for Frederikssund Kommune oplyst, at 
der er indledt forhandlinger om køb af det i lokalplan nr. 032 
omhandlede areal. Der er dog endnu ikke indgået en bindende 
købsaftale. 
  
For at sikre at solvarmeprojektet gennemføres, har Jægerspris 
Kraftvarme anmodet kommunen om at træffe beslutning om, at det 
pågældende areal om nødvendigt erhverves ved ekspropriation, 
såfremt der ikke kan opnås frivillig aftale med den nuværende ejer. 
  
I henhold til Varmeforsyningsloven kan Byrådet træffe beslutning om 
ekspropriation, såfremt det er af væsentlig betydning for etablering af 
et varmeforsyningsanlæg. 
  
Ekspropriation kan dog først ske, når lokalplan nr. 032 er godkendt og 
offentliggjort. 
  
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, idet det forudsættes at 
en evt. ekspropriationsforretning ikke vil medføre nettoudgifter for 
kommunen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at 
Økonomiudvalget anbefaler Byrådet, at: 

1. Borgmesteren sammen med administrationen bemyndiges til, 
hvis der ikke kan indgås en frivillig aftale, at indlede en 
ekspropriationsforretning når projektet og lokalplanen er 
endelig godkendt og trådt i kraft. 
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Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: Jægerspris Kraftvarme 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8667,1030).pdf
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Sag nr.  23  Lokalplan nr. 015 for Lille Blødevej-kvarteret 
 
Journal nr.:  004249-2007 
 
Lovgrundlag: Planloven. 

 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 2. september 2009 at fremlægge lokalplan nr. 015 
for et byomdannelsesområde ved Lille Blødevej, Frederikssund i 
offentlig høring.  
  
Arbejdet med udarbejdelse af lokalplanen har løbet siden foråret 
2008. Processen har været præget af en åben dialog med de berørte 
grundejere og interessenter i området. 
  
Lokalplanforslag nr. 006 tilvejebringer bestemmelser, der muliggør, at 
området over tid kan omdannes til en moderne, tæt bydel med en klar 
struktur og skala set i forhold til det eksisterende centrum. Planen 
åbner mulighed for tidstypisk arkitektur uanset opførelsestidspunktet. 
Planen knytter desuden centrum sammen med de rekreative områder 
på Kalvøen. Endelig sikrer lokalplanen en effektiv infrastruktur til og 
fra - samt i - området - også for de bløde trafikanter. Trafikløsningen 
er i overenstemmelse med Trafikpolitik for Frederikssund by 2008 
samt Fingerplanens anvisninger. 
  
Der er mange grundejere i lokalplanområdet. Planen er 
derfor udformet således, at den enkelte grundejer kan vælge at bygge 
selv - eller lade være - idet det dog givetvis vil være en fordel, hvis 
partnerskab mellem en eller flere bygherrer etableres. 
  
I den offentlige høringsfase, der har løbet fra den 27. oktober 2009 til 
og med den 22. december 2009, er der indkommet 5 breve med ialt 
17 indsigelsespunkter. Kun to af indsigelserne kommer fra direkte 
berørte ejere i området.  
  
Indsigelserne berører primært bestemmelser vedrørende: 

• sikring af adgang til tilstødende sportsanlæg på Kalvøen via 
den gamle jernbanevold samt terrænregulering af samme  

• ønske om offentlig finansiering af jordoprensning i området  
• energipolitik i området  
• trafikløsning i - samt til og fra - området  
• bygningsregulerende bestemmelser for A.C. Hansensvej 2, der 

gennem en ældre lokalplan har været pålagt strammere 
bestemmelser  

• til- og frakørselsforhold til Lidl  
• anvendelsesbestemmelse for ubebygget parcel på Lidl-

grunden  
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• sproglige præciseringer.  

Af bilag 2 - skematisk oversigt over indsigelserne - fremgår By og 
Lands behandling af høringssvarene. 
  
Af bilag 3 fremgår indsigelserne i sin fulde længde. 
  
Hvad angår naboskabet til Kalvøen, bygningsregulerende 
bestemmelser samt anvendelsesbestemmelser og sproglige 
præciseringer, kan det i vidt omfang anbefales at imødegå 
indsigelserne, idet indsigelserne i høj grad er en præcisering af 
lokalplanens intentioner jævnfør kommentarer i bilag 2. 
  
Det kan imidlertid ikke anbefales at pålægge kommunen det 
finansielle ansvar for oprensning af området, ligesom det for 
nuværende skønnes for radikalt at pålægge området en 100 % 
nulenergiløsning. Det bemærkes dog, at lokalplanen åbner mulighed 
for en række gennemprøvede energialternativer. 
  
Hvad angår de trafikale løsninger, har der i planprocessen været 
arbejdet med en række løsningsmodeller set i forhold til de politikker 
og trafikanalyser, der er foretaget af eksterne konsulenter og 
kommunens egen vejafdeling. På den baggrund anbefales det at 
fastholde de i lokalplanen skitserede løsninger, idet de vurderes i 
videst muligt omfang at tilgodese det trafikale flow i såvel 
lokalplanområdet såvel som de tilgrænsende kvarterer. 
  
På baggrund af den forudgående arbejdsproces samt indkomne 
indsigelser, vurderes lokalplanforslag nr. 06 at kunne vedtages 
endeligt. Forslag til endelig lokalplan fremgår af bilag 1. 
  
Supplerende sagsfremstilling i forlængelse af Plan- og 
Udviklingsudvalgets møde den 3. februar 2010: 
Nummeret på lokalplanen for Lille Bløden er i sagsfremstilling og 
indstilling angivet til 015 nogle steder og 006 andre steder. 
Lokalplanens korrekte nummer er 015.  
  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og 

Udviklingsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Lokalplanforslag nr. 006 vedtages endeligt med de korrektioner 
og rettelser, der fremgår af bilag 2. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 03. februar 
2010 
Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard fraværende. 
 
Nummeret på lokalplanen for Lille Bløden er i sagsfremstilling og 
indstilling angivet til 015 nogle steder og 006 andre steder. 
Lokalplanens korrekte nummer er 015.  
 

Beslutninger: Økonomiudvalget anbefaler, at Byrådet vedtager lokalplanforslag 015 
endeligt med de korrektioner og rettelser, der fremgår af bilag 2. 
 
Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: Bilag 1: Forslag til lokalplan nr. 015 
Bilag 2: Indsigelsesskema lokalplan og kommuneplantillæg 
Bilag 3 Indsigelser 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8619,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8620,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8621,1030).pdf
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Sag nr.  24  Forslag til fundats for mejerist Chresten Marius Olsen og Hustrus 

mindelegat (fond) 
 
Journal nr.:  009370-2009 
 
Lovgrundlag: Fondsloven  

 

Sagsfremstilling: Forvaltningen fremsender forslag til en fundats for Mejerist Chresten 
Marius Olsen og Hustrus mindelegat, jf.  Økonomiudvalgets beslutning 
af 23. september 2009. Forslaget er udarbejdet på baggrund af 
testamentet samt i henhold til fondslovens regler. Legatet oprettes 
som et selvstændigt legat. Fundatsen indeholder oplysninger om 
legatets navn, formål, bestyrelse, kapital samt regnskabsaflæggelse 
og revision, jf. Fondsloven.    
  
Forslaget har været fremsendt til gennemsyn hos advokaten, som er 
udpeget som bobestyrer. Advokatens bemærkninger er indarbejdet i 
forslaget.   
  
Fundatsen skal efter Byrådets godkendelse indsendes til 
Civilstyrelsen senest 3 måneder efter oprettelsen.  
  

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-, Ældre- 
og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler 
at: 

1. Forslaget til fundats anbefales og fremsendes til godkendelse i 
Civilstyrelsen.   

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. februar 2010 
Udvalget godkender indstillingen. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 
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Bilag: Bekendtgørelse om anbringelse og bestyrelse af fondes midler 

Forslag til fundats 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8602,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8603,1030).pdf
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Sag nr.  25  Flytning af værestedet Askely til nye lokaler 2010 
 
Journal nr.:  025521-2009 
 
Lovgrundlag: Serviceloven  

 

Sagsfremstilling: Sagen er genoptaget efter høringsperiode i Handicaprådet. 
  
Social Service har set på mulighederne for at skabe bedre rammer for 
brugerne på værestedet Askely i Jægerspris og en bedre 
sammenhæng i socialpsykiatriens arbejde med målgruppen. 
  
Primo 2010 åbner kommunen et socialpsykiatrisk tilbud  (boliger) på 
Parkvej 12 og i denne forbindelse ønsker Social Service at flytte det 
nuværende værested Askely fra Askevej til lokalerne på Parkvej 4 og 
6. Fagligt og ledelsesmæssigt ser området flytningen med en stor 
synergieffekt både for bruger og personalet kombineret med større og 
bedre forhold i aktivitets- og værestedstilbudet lokalt i Jægerspris 
området. 
  
Social Service har gennemgået bygningerne med henblik på at få 
udarbejdet et overslag på de istandsættelsesomkostninger, der vil 
være forbundet med flytningen til Parkvej. Et håndværkeroverslag 
viser en udgift på 400.000 kr.  Heraf vedrører den største udgift 
køkkenfunktionen, idet den skal opfylde de nødvendige krav, som 
Levnedsmiddelkontrollen stiller til en madproduktion. 
  
Flytningen af Askely til Parkvej 4 og 6 giver - ud over at samle 
socialpsykiatriens aktiviteter på Parkvej - samtidig mulighed for at 
bygningerne på et senere tidspunkt vil kunne bindes sammen med en 
vinterhave - et ønske, der ikke her og nu kan realiseres.  
  
Økonomien på de 400.000 kr. til flytningen vil kunne afholdes inden for 
områdets budget.  
  
Den socialpsykiatriske tilbudsvifte i Vest-området vil med de nye 
lokaler få et løft, så de tilpasses de aktuelle behov og samtidig være 
fremtidssikret. 
  
Såvel borgerne som medarbejderne på Værestedet Askely har været 
inddraget i processen i en positiv dialog. 
  
Handicaprådet har på møde den 10. december 2009 behandlet 
udvalgets henvendelse og udtaler følgende: 
  
"Handicaprådet har ingen bemærkninger til oplægget og anbefaler, at 
administrationen arbejder videre med flytningen." 
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Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi og Analyse bemærker, at udgiften til flytningen vil kunne 
finansieres inden for områdets budget.  
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social, Ældre- 
og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler 
at: 

1. Flytningen af Askely til Parkvej 4 og 6 iværksættes inden for 
områdets egne økonomiske rammer.  

2. Byrådet, som en konsekvens af flytningen, godkender 
en korrektion af salgslisten over ejendomme, der kan 
afhændes. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social- og Ældreudvalget, Onsdag den 02. december 
2009 
Udvalget godkender indstillingen, men sagen genoptages påny i 
Social- og Ældreudvalget i januar måned 2010 efter høring i 
Handicaprådet. 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. februar 2010 
Udvalget godkender indstillingen. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 
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Sag nr.  26  Sund By Netværk 2010 tiltrædelse 
 
Journal nr.:  001533-2010 
 
Lovgrundlag: Sundhedsloven, lov nr. 546 af ´24. juni 2005, med ændringer af den 

12. juni 2009 
 

Sagsfremstilling: Parterne omkring budgetaftalen 2010-2013 aftalte at Frederikssund 
Kommune skal deltage i Sund By Netværket. 
 
Sund By Netværkets mission er at styrke sammenhæng og udvikling i 
folkesundhedsarbejdet til gavn for befolkningens sundhed. Sund By 
Netværkets vision er at være et anerkendt nationalt forum for 
samarbejde om udvikling, koordinering og implementering af det 
lokale folkesundhedsarbejde. 
 
I netværket indgår kommuner og regioner, som politisk har besluttet at 
indgå i et forpligtende samarbejde for at styrke og udvikle det lokale 
sundhedsfremmende og forebyggende arbejde. Det gøres ved at 
medlemmerne arbejder sammen om at 

• udvikle nye metoder, modeller og værktøjer  
• implementere de udviklede modeller lokalt  
• dele viden og erfaringer  
• afholde kurser og konferencer. 

 
Medlemmer af Sund By Netværket i Danmark forpligter sig til at leve 
op til følgende  

• politisk tilsagn til medlemskabet  
• arbejde med borgerinddragelse  
• udvikle en sundhedspolitik  
• arbejde lokalt inden for mindst to af de temaer, som netværket 

har prioriteret   
• arbejde med evalueringer og kvalitetssikring både lokalt og i 

netværket  
• danne en lokal tværsektoriel styregruppe for arbejdet med 

sundhedsfremme og forebyggelse  
• udpege en lokal Sund By koordinator  
• løbende indgå i netværkets tema- og arbejdsgrupper. 

 
Medlemmerne betaler et kontingent for at deltage i samarbejdet, som 
går til driften af netværkets sekretariat og aktiviteter i netværket. 
Beløbets størrelse afhænger af indbyggertallet. For Frederikssund 
Kommunes vedkommende er det årlige kontingent (ekskl. moms) 
42.000 kr. 
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Derudover afholder det enkelte medlem selv udgifter til møder, 
transport og evt. hotelophold i forbindelse med deltagelse. Møder i 
tema- og arbejdsgrupper holdes på skift hos medlemmerne. 
  
Sund By Netværket afholder udgifter til plenummøder og årsmøder. Til 
netværkets øvrige aktiviteter og projekter søges løbende midler fra 
puljer og fonde primært i Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse. 
 

Bevilling: Ingen, idet medlemskab dækkes inden for bevillingen '35 
Sundhedsfremme og Forebyggelse' under funktion 04.62.88. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-, Ældre- 
og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler 
at: 

1. Udvalget udpeger de to tema- og arbejdsgrupper som 
kommunen skal indgå i.  

2. Ansøgning om optagelse i Sund By Netværket godkendes på 
de givne betingelser. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. februar 2010 
Udvalget godkender indstillingen og udpeger temaerne: Social ulighed 
og sundhed samt Alkohol. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: Tiltrædelsesdokument sund By netværk 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(8595,1030).pdf
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Sag nr.  27  Omklædningsfaciliteter Skibby Idrætsklub 
 
Journal nr.:  028386-2009 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte den 2. september 2009, at der af rammen for tiltag 
på idrætsfacilitetsområdet på 3.000.000 kr. blev meddelt 
anlægsbevilling til renovering af 2 totalt nedslidte omklædningsrum i 
Skibby Idrætsklubs klubhus i umiddelbar tilknytning til Skibbyhallen.  
  
Til grund for sagsbehandlingen forelå et prisoverslag fra 
byggesektionen på 1.808.000 kr. for renovering af de 2 
omklædningsrum.  
  
Skibby Idrætsklub har imidlertid efterfølgende peget på en løsning på 
omklædningsforholdene, som på optimal vis dels tilgodeser klubbens 
behov og dels sikrer en færdigindretning af omklædningspotentialet i 
Skibbyhallen.  
  
Administrationen har på baggrund af møder med Skibby Idrætsklub og 
Skibbyhallens ledelse, som begge er fuldt indforstået med den nu 
foreslåede løsning, ladet kommunens byggesektion udarbejde et 
samlet projekt for omklædningsforholdene i klubhus og hal. 
  
Den af byggesektionen bearbejdede løsning består i, at begge 
omklædningsrum i klubhuset nedlægges og ombygges til depot, 
møderum og toilet, mens det uudnyttede omklædningsrum i 
Skibbyhallen færdiggøres til dets oprindelige formål. Pt. anvendes 
lokalet til depotformål. 
  
Det nye, samlede projekt anslås af byggesektionen at kunne 
realiseres for 1.418.000 kr.  
  
Der er i prisoverslaget en difference på 75.767 kr. mellem det pr. 
ultimo 2009 udarbejdede basis-prisoverslag og det pr. 12. januar 2010 
bearbejdede prisoverslag.  
  
Differencen opstår, fordi basis-prisoverslaget tillægges omkostninger 
til forsikring, byggetilladelse og administration, og fordi det beregnede 
nye projekt opererer med en procentsats for uudsigelige udgifter på 20 
for ombygningen af nuværende omklædningsrum til depotformål m.v., 
hvor der normalt anvendes en procentsats på 15.  
  
Det oprindelige renoveringsprojekt for de gamle omklædningsrum var 
beregnet til 1.808.000 kr.  
  



 

 

  
 
 
 
 
 Side 38 af 43 

Ved realisering af det nye helheldsprojekt opnås i forhold til det 
oprindelige projekt således en besparelse på 390.000 kr. ligesom der 
opnås en fuld udnyttelse af omklædningskapaciteten i Skibbyhallen. 
  
Besparelsen fremkommer primært ved, at de to gamle vådrum 
ikke renoveres til bad- og omklædningsformål. 
  

Bevilling: Der er i budget 2010 afsat en pulje til tiltag på idrætsfacilitetsområdet 
på 2.990.000 kr. i 2010, kr. 3.090.000 i 2011 og 3.090.000 kr. i 
2012. Herudover resterer et uforbrugt beløb fra 2009 på 1.491.000 kr., 
hidrørende fra det ikke iværksatte renoveringsprojekt i Skibby 
Idrætsklub. 
  
Der søges i denne sag meddelt anlægsbevilling på 1.418.000 kr. til 
ombygning af omklædningsrum i Skibby Idrætsklubs faciliteter og til 
færdiggørelse af omklædningsrum i Skibbyhallen, finansieret af 
rådighedsbeløb på 2.990.000 kr. på anlægsprojekt nr. 318006 
Investeringer i forlængelse af idrætsanalyse.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd: 

1. at der meddeles anlægsbevilling på 1.418.000 kr. til 
ombygning af omklædningsrum i Skibby Idrætsklubs faciliteter 
og til færdiggørelse af omklædningsrum i Skibbyhallen, 
finansieret af rådighedsbeløb på 2.990.000 kr. på 
anlægsprojekt nr. 318006 Investeringer i forlængelse af 
idrætsanalyse. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 02. 
februar 2010 
Anbefales. 
Herudover anbefales de uforbrugte midler fra 2009 på anlægsprojekt 
318006 overført til 2010. 
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Beslutninger: Administrationens indstilling anbefales 

 
Stillingtagen til overførselsspørgsmålet sker i forbindelse med 
behandling af den samlede overførselssag. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: NY kalkulation 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8574,1030).pdf
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Sag nr.  28  Frigivelse af anlægsmidler til hal i Slangerup 
 
Journal nr.:  027515-2009 
 
Lovgrundlag: Intet.  

 

Sagsfremstilling: Byrådet har i forbindelse med vedtagelse af budget 2010 på 
investeringsoversigten afsat et beløb på 14.801.000 kr. til etablering af 
en idrætshal samt  361.000 kr. til inventar i forbindelse med Slangerup 
Idræts- og Kulturcenter. 
  
Slangerupområdet mistede i forbindelse med kommunalreformen den 
nyopførte hal i Uvelse, som overgik til Hillerød kommune. 
  
Hallen opføres af Frederikssund Kommune  i umiddelbar nærhed af 
det nuværende Slangerup Idræts- og Kulturcenter, hvorved foreninger 
og borgere vil få rådighed over 2 idrætshaller, hvilket er en fordobling 
af den nuværende halkapacitet og dermed fuld kompensation for tabet 
af hallen i Uvelse. 
  
Arkitektfirmaet Mangor & Nagel har allerede i foråret 2009, da der var 
forventning om bygning af hallen i Slangerup Idræts- og Kulturcenters 
regi, udarbejdet et skitseprojekt til etablering af idrætshallen med 
tilhørende foyer, depotrum og garage inden for den afsatte 
økonomiske ramme.  
  
Idet det gennemarbejdede skitseprojekt vil kunne honorere kravene til 
den ønskede træningshal, vil Arktitektfirmaet Mangor & Nagels 
skitseprojekt ligge til grund for den nu kommunale opgave med - efter 
udbud - at opføre hallen inden for de afsatte anlægsbevillinger på 
henholdsvis 14.801.000 kr. for hallen og 361.000 kr. til inventar. 
De årlige driftsomkostninger for den ny hal er af Slangerup Idræts- og 
Kulurcenter anslået til 713.888 kr. 
  
Byrådet skal træffe beslutning om meddelelse af anlægsbevillinger til 
projektet, finansieret af de afsatte rådighedsbeløb på 
investeringsoversigten i 2010. 
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Bevilling: Der søges meddelt anlægsbevilling på 14.801.000 kr. til etablering af 

ny idrætshal i Slangerup, finansieret af rådighedsbeløb på  14.801.000 
kr. i 2010 på anlægsprojekt nr. 318003 Opførelse af ny hal i tilknytning 
til SIK. 
  
Der søges meddelt anlægsbevilling på 361.000 kr. til inventar til den 
nye idrætshal i Slangerup, finansieret af rådighedsbeløb på  361.000 
kr. i 2010 på anlægsprojekt nr. 318005 Inventar til SIK - ny hal. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger.  
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. der meddeles anlægsbevilling på 14.801.000 kr. til etablering 
af ny idrætshal i Slangerup, finansieret af rådighedsbeløb på  
14.801.000 kr. i 2010 på anlægsprojekt nr. 318003 Opførelse 
af ny hal i tilknytning til SIK.  

2. der meddeles anlægsbevilling på 361.000 kr. til inventar til den 
nye idrætshal i Slangerup, finansieret af 
rådighedsbeløb på 361.000 kr. i 2010 på anlægsprojekt nr. 
318005 Inventar til SIK - ny hal. 

  

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 02. 
februar 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

Bilag: Skitseprojekt - Hal i Slangerup 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(8573,1030).pdf
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Sag nr.  29  Meddelelser 
 
Journal nr.:  000756-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Intet.  
 
Ole Find Jensen (A) og John Schmidt Andersen (V) var fraværende. 

 
 
 
 
 



 

Møde i Økonomiudvalget Torsdag den 11. februar 2010. Mødet sluttede kl. 14.55 
 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Poul Henrik Hedeboe 
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Ole Find Jensen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Morten Skovgaard 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Pia Adelsteen Andersen 
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